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PROTOKÓŁ Nr XIII/15 

SESJI RADY MIASTA KAMIENNA GÓRA 

z dnia 26 listopada 2015 r. 

odbytej w Sali Witrażowej Urzędu Miasta w Kamiennej Górze 
 

Godzina rozpoczęcia Sesji 14.00, zakończenia 16.30. 

 

Obecnych na Sesji – 20 radnych – lista obecności stanowi zał. Nr 1 do protokołu. 

Nieobecny – radny Bogdan Wągrowski 

 

Obsługa radcowska – Adwokat Tomasz Łuczkowski 

 

Ad. 1. Otwarcie Sesji 

 

Sesję otworzył i prowadził Przewodniczący RM Henryk Różański. 

 

Przed realizacją porządku obrad radni uczcili minutą ciszy zmarłego w ostatnich dniach 

Honorowego Obywatela Miasta księdza prałata Stanisława Książka. 

 

Przewodniczący RM stwierdził, że w Sesji uczestniczy 20 radnych na 21 ustawowego składu 

Rady, co stanowi quorum, przy którym RM może obradować i podejmować uchwały. 

 

 

Ad. 2 Wnioski dotyczące zmian w porządku obrad 

 

1. Otwarcie Sesji. 

2. Wnioski dotyczące zmian w porządku obrad. 

3. Przyjęcie Protokołów Nr: X/2015, XI/2015 i XII/2015 z Sesji Rady Miasta Kamienna 

Góra. 

 

4. Wnioski i zapytania. 

5. Informacja Burmistrza Miasta Kamienna Góra o pracy między Sesjami. 

6. Informacja Przewodniczącego Rady Miasta Kamienna Góra o pracy między Sesjami. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji z budżetu 

Gminy Miejskiej Kamienna Góra dla niepublicznych szkół o uprawnieniach szkół 

publicznych, w których jest realizowany obowiązek szkolny, dla niepublicznych 

przedszkoli i niepublicznych innych form wychowania przedszkolnego działających na 

terenie Gminy Miejskiej Kamienna Góra, prowadzonych przez osoby prawne 

lub fizyczne oraz trybu i zakresu kontroli prawidłowości pobierania i wykorzystywania 

tych dotacji. 

8. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia stawki procentowej opłaty 

adiacenckiej. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie przedłużenia czasu obowiązywania taryf dla zbiorowego 

zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków, świadczonych przez 

Miejskie Przedsiębiorstwo Wodociągów i Kanalizacji Spółka z o.o. w Kamiennej 

Górze. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały w sprawie 

uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla rejonu ulicy 

W. Broniewskiego i Spacerowej w Kamiennej Górze. 
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11. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie wysokości stawek podatku od 

środków transportowych. 

 

12. Sprawy różne 

13. Zamknięcie Sesji. 

 

Radny A. Jasiński zgłosił wniosek o wycofanie z porządku obrad punktu „Podjęcie uchwały 

w sprawie przedłużenia czasu obowiązywania taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę 

i zbiorowego odprowadzania ścieków, świadczonych przez Miejskie Przedsiębiorstwo 

Wodociągów i Kanalizacji Spółka z o.o. w Kamiennej Górze” i przełożenie go na kolejną Sesję. 

Radny stwierdził, że podczas ostatniego posiedzenie RM Prezes MPWiK powiedział 

o nadwyżce, którą udało się spółce wypracować i radni powinni zastanowić się nad mniejszymi 

opłatami za wodę i ścieki. 

 

Przewodniczący RM poddał powyższy wniosek pod głosowanie, w wyniku którego RM przy 

7 głosach „za”, 9 „przeciw” i 4 „wstrzymujących” RM nie wyraziła zgody na wycofanie 

projektu uchwały z porządku obrad. 

 

Radny J. Chodasewicz zgłosił wniosek o wycofanie z porządku obrad punktu „Podjęcie 

uchwały w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego dla rejonu ulicy W. Broniewskiego i Spacerowej 

w Kamiennej Górze” twierdząc, że projekt ten nie był omawiany na posiedzeniach komisji RM. 

 

Przewodniczący RM poinformował, że przedmiotowy projekt był omawiany na wszystkich 

Stałych Komisjach RM i otrzymał opinie pozytywne. 

 

Przewodniczący RM poddał powyższy wniosek pod głosowanie, w wyniku którego RM przy 

3 głosach „za”, 15 „przeciw” i 2 „wstrzymujących” RM nie wyraziła zgody na wycofanie 

projektu uchwały z porządku obrad. 

 

 

Ad.3. Przyjęcie Protokołów Nr: X/2015, XI/2015 i XII/2015 z Sesji Rady Miasta Kamienna 

Góra 

 

Przewodniczący RM poinformował, że Protokoły Nr X/2015, XI/2015 i XII/2015 r. były 

wyłożone do wglądu w Biurze Rady Miasta. Dodał, że nie zostały do nich wniesione uwagi ani 

zastrzeżenia i zapytał, czy w chwili obecnej ktoś chciałby takie zastrzeżenia zgłosić? Uwag ani 

zastrzeżeń nie zgłoszono. 

 

 

Ad. 4. Wnioski i zapytania 

 

Radny Marek Białecki: 

1. Pytanie, czy Burmistrz stoi po stronie mieszkańców, czy Prezesa TBS w sporze 

o udostępnienie mostu łączącego ul. Spacerową z ul. Papieża Jana Pawła II? 

2. Informacja dla mieszkańców z okręgu wyborczego radnego, że decyzją Starostwa 

Powiatowego drogi powiatowe nie będą odśnieżane z uwagi na brak rozstrzygnięcia 

przetargu. Radny zasugerował, aby przetarg został rozstrzygnięty nocą, co jest ostatnio 

modne w Polsce. 
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Radna Regina Komorowska: 

1. Prośba o zmianę kategorii dwóch ulic - ul. M. Fornalskiej i ul. Wiejskiej - z dróg 

powiatowych na drogi gminne. Powiat nie bardzo uznaje te dwie ulice za przynależne 

do nich, twierdząc, że powinny być one drogami gminnymi, a z kolei miasto opiera się 

na dokumentach, które mówią, że właścicielem jest powiat. Ten pat doprowadza do 

tego, że obie ulice są zaniedbane i nie jest na nich utrzymywany należyty porządek. 

3. Prośba o uporządkowanie terenu na ul. M. Fornalskiej (teren byłego LNU), 

gdzie zalega bardzo dużo śmieci. Po poprzedniej prośbie radnej teren został uprzątnięty, 

ale niestety od nowa zrobiło się tam wysypisko śmieci. 

4. Prośba o dostarczenie potrzebnych materiałów do utwardzenia przejścia pomiędzy 

budynkami przy ul. Wiejskiej (za placem zabaw) – mieszkańcy są gotowi sami wykonać 

to zadanie nie czekając na jego realizację przez urząd. 

 

Radna Violetta Majak: 

1. Prośba o oczyszczenie terenu za budynkiem przy ul. P. Ściegiennego 26 z samosiejek 

(teren SSEMP) i niskich drzew, które w porze nocnej ograniczają widoczność i przez to 

stwarzają niebezpieczeństwo. 

2. Prośba o poprawę stanu technicznego mostu na tzw. Młynówce (ul. P. Ściegiennego). 

 

Radny Janusz Chodasewicz: 

1. Pytanie, kiedy kończy pracę Prezes Sp. Mieszkaniowej Z. Werszko i czy dostanie 

odprawę za wcześniejsze zerwanie kontraktu? Jeśli tak, to w jakiej wysokości i ile 

będzie zarabiał jego następca? 

2. Pytanie, czy prawdą jest, że BM zlikwidował PSZOK na ul. Wł. Broniewskiego, a jeśli 

tak to z jaką datą to nastąpiło? 

3. Pytanie, jakie koszty poniosło miasto z tytułu funkcjonowania PSZOK-u przy 

ul. Wł. Broniewskiego – prośba o podanie kwot za cały okres jego działalności? 

4. Pytanie, dlaczego miasto chce odkupić lokal Waleczne Serce i jaka kwota na ten cel jest 

zarezerwowana w budżecie? 

5. Pytanie, ile miasto pozyska środków z Aglomeracji Wałbrzyskiej? 

6. Pytanie, jakie projekty BM chce sfinansować ze środków pozyskanych z Aglomeracji 

Wałbrzyskiej i na jakie zadania sa już przygotowane wnioski? 

7. Pytanie, jakie działania podjął UM w celu zmniejszenia zadymiania i smogu w mieście? 

8. Pytanie, co BM zamierza zrobić, by zwiększyć poziom planowanych na przyszły rok 

wydatków inwestycyjnych? 

9. Pytanie, ile środków zewnętrznych i na jakie zadania pozyskały miejskie instytucje 

kultury w ostatnich 10 latach? 

10. Pytanie, czy miejskie instytucje kultury aplikują o jakieś środki zewnętrzne w tym roku, 

a jeśli tak to o jakie, gdzie i na jakie cele? 

11. Pytanie, dlaczego radni nie otrzymali projektu uchwały w sprawie programu 

współpracy z organizacjami pozarządowymi, która to zgodnie z ustawą ma być podjęta 

do końca listopada? Kto odpowiada za tą sprawę? 

Radny przypomniał ponadto, że nie otrzymał do chwili obecnej odpowiedzi na piśmie na 

pytania zadane podczas sierpniowej, wrześniowej i październikowej Sesji. 

 

Radna Irena Plata: 

1. Pytanie, czy przewidziana jest w roku przyszłym naprawa nawierzchni betonowej na 

podwórku pomiędzy ul. F. Chopina a ul. Jeleniogórską? 
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Radna Danuta Walus: 

1. Pytanie, czy przewidziane jest w roku przyszłym utwardzenie nawierzchni na 

ul. Jesionowej pomiędzy budynkami 5a, b, c (również jako obietnica wyborcza)? 

 

Radny Ryszard Ostrowski: 

1. Prośba o naprawę oświetlenie na alei głównej parku rozpoczynającej się przy Kościele 

Matki Bożej Różańcowej i wiodącej w kierunku dzielnicy „willowej”. 

2. Prośba o zajęcie się tematem zniszczonych kiosków przy ul. T. Kościuszki, 

które swoim wyglądem psują wizerunek ulicy i miasta. Nawet, jeśli są to obiekty 

prywatne to można, zdaniem radnego, w trybie nakazowym przymusić właścicieli do 

ich likwidacji lub zagospodarowania. 

 

 

Ad. 5. Informacja Burmistrza Miasta o pracy między Sesjami 
 

Informację w powyższej sprawie przedstawił BM Krzysztof Świątek – zał. Nr 2 do protokołu. 

 

BM udzielił ponadto odpowiedzi na zapytania i wnioski z poprzedniej Sesji, tj. 

 

Radnemu W. Sobiechowskiemu: 

1. Wystąpiliśmy o przesunięcie terminu montażu klap oddymiających do KPPSP, gdyż nie 

ma wolnych środków na ten cel. Dodatkowo pod znakiem zapytania staje celowość tych 

prac z uwagi na pojawiające się zapowiedzi ze strony partii rządzącej o zamiarze 

likwidacje gimnazjów w Polsce. 

2. Prowadzony jest bieżący nadzór nad utrzymaniem cmentarzy i sprawa ta została 

zgłoszona do Sp. Mieszkaniowej. 

3. Teren działki na ul. Katowickiej (przed cmentarzem) nie jest obiektem parkingowym. 

4. Wniosek o ograniczenie prędkości na ul. Katowickiej i usytuowanie tam przejścia dla 

pieszych został przekazany do Starostwa Powiatowego. 

 

Radnemu Z. Nagórnemu: 

1. Odcinek drogi S3 z Bolkowa do Lubawki znajduje się na liście rezerwowej Programu 

Budowy Dróg Krajowych na lata 2014-2023 i  pomimo tego, że w trakcie konsultacji 

do Ministerstwa wpłynęły 593 uwagi o przeniesieniu zadania do listy podstawowej to 

jedynie rząd jest władny do podjęcia takiej decyzji. Rozpoczął się również nabór na 

inwestycje w Programie Transgranicznym łączącym Europę i jeśli rząd polski i czeski 

(a takie były deklaracje) złożą wspólnie wniosek to jest szansa na budowę tego odcinka. 

 

Radnemu A. Jasińskiemu: 

1. W chwili obecnej trwają prace konsultacyjne z partnerami czeskimi i polskimi 

mającymi realizować wspólny wniosek transgraniczny i na początku stycznia 

przyszłego roku planowane jest złożenie propozycji projektowych do wspólnego 

sekretariatu technicznego w Ołomuńcu w celu wstępnej oceny wniosku. Po jej 

uzyskaniu w marcu złożymy wniosek i jeśli otrzymamy środki to rozpoczniemy 

procedurę przetargową. Na ul. Parkowej zakres prac ma obejmować budowę ciągu 

pieszo-jezdnego, odwodnienie i oświetlenie. 

 

Radnemu M. Białeckiemu: 

1. Obecnie trwają czynności mające na celu przekształcenie działek od strony centrum 

handlowego Kaufland na działki drogowe. Przy okazji tego chcemy udostępnić drogę 
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po dawnej trasie kolejowej do ul. Papieża Jana Pawła II i ma być tam również budowana 

myjnia samochodowa. W chwili obecnej przeprowadzana jest również aktualna ocena 

stanu technicznego mostu i następnie chcemy zwrócić się do TBS-u o udostępnienie go 

do użytku. 

2. W lutym br. PKP poinformowały nas o likwidacji torów na ul. Jeleniogórskiej, 

ale zadanie nie zostało jednak wykonane i złożymy kolejny wniosek. 

 

Radnej R. Komorowskiej: 

1. Wniosek został skierowany do Starostwa Powiatowego 

 

Radnemu J. Jaroszowi: 

1. Uwagi radnego dot. miejsc parkingowych dla osób niepełnosprawnych 

oraz zagospodarowania podwórka przy ul. Jeleniogórskiej zostały uwzględnione 

i sprawy będą realizowane. 

 

Radnemu J. Chodasewiczowi: 

1. Koszty związane z gospodarką odpadową za trzy kwartały to kwota 2.380.866,01 zł. 

2. Za te trzy kwartały mieszkańcy wnieśli kwotę 2.345.322,87 zł. 

3. Zaległości w opłatach z tytułu gospodarki odpadowej wynoszą 509.429,61 zł. 

4. Umowa ze spółką SANIKOM na odbiór odpadów kończy się 31.12.2016 r. 

5. Nowy przetarg na odbiór odpadów odbędzie się w 2016 r. 

6. Analizowane są od strony prawnej możliwe rozwiązania poboru opłat za 

gospodarowanie odpadami od wspólnot i po podjęciu decyzji informacja będzie 

przekazana. 

7. Do końca 2016 r. nie zamierzam zlikwidować PSZOK-u na ul. Wł. Broniewskiego. 

8. 16.11.2015 r. KBSiR, której radny jest członkiem, otrzymała odpowiedź na piśmie 

w sprawie zapytania o rozliczenie gospodarki odpadowej. Ponadto na poprzedniej Sesji 

był obecny Prezes Sp. Mieszkaniowej i można było o te sprawy zapytać. 

9. W sprawie wprowadzenia budżetu obywatelskiego BM zapytał radnego dlaczego do tej 

pory nie podjął kroków, aby go wprowadzić. Radny ogranicza się jedynie do zadawania 

pytań w tej kwestii, a nie proponuje nic od siebie. BM przychyla się do tego pomysłu, 

ale oczekuje wspólnych działań. 

 

BM powiedział ponadto, że radny J. Chodasewicz zadaje na Sesji pytania jako radny i zgodnie 

z przyjętą procedurę BM odpowiada na zapytania i wnioski radnych również ustnie na Sesji 

(tej samej lub kolejnej). W pisemnych pytaniach przekazywanych na ręce Przewodniczącego 

RM radny powołuje się z kolei na ustawę o dostępie do informacji publicznej i zaczyna być 

wątpliwe w jakiej roli J. Chodasewicz występuje – radnego, czy dziennikarza? Jeśli pytania są 

zadawane dla celów dziennikarskich, to powinny być skierowane do UM lub jednostek, których 

dotyczą, gdyż mają one osobowość prawną i mogą odpowiedzieć samodzielnie na nie. 

 

Radnemu T. Baćko: 

1. Pismem z dnia 6.11.2015 r. zwrócono się do Sp. Mieszkaniowej o zabezpieczenie 

dachówek na budynku przy ul. L. Waryńskiego. 

 

Radnemu R. Ostrowskiemu: 

1. Na podstawie danych statystycznych przygotowana jest już diagnoza stanu 

wyjściowego w naszym mieście dla potrzeb Strategii Zrównoważonego Rozwoju 

Miasta, a obecnie przygotowywane są propozycje celów strategicznych i operacyjnych. 

W następnej kolejności całość zostanie poddana konsultacjom i przekazana do radnych. 
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Radny J. Chodasewicz podkreślił, że zadając pytania występuje jako radny, a przepisy prawa 

wyraźnie wskazują na formy i terminy udzielania odpowiedzi. Zdaniem radnego na pytania 

zadane na piśmie powinna być udzielona odpowiedź również na piśmie. Ponadto 

J. Chodasewicz uważa, że BM nie odpowiada na wszystkie pytania, a udzielane odpowiedzi są 

bardzo oględne. BM cały czas utrzymuje, że nie zlikwiduje PSZOK-u przy ul. L. Waryńskiego, 

a z kolei Skarbnik Miasta informuje, że miasto nie przekazuje już tam środków finansowych. 

Radny podkreślił, że BM ma sztab ludzi, którzy powinni się zająć przygotowaniem propozycji 

budżetu obywatelskiego, a nie zrzucać to na radnych. 

 

BM stwierdził, że udziela odpowiedzi Jego zdaniem wystarczających, ale jeśli radni chcą 

wiedzieć więcej na dany temat, to można Go zaprosić na posiedzenia komisji i tam szczegółowo 

sprawy omówić. Zdaniem BM radny powinien się zdecydować na którąś z form zadawania 

pytań – pisemną lub ustną. 

 

Radna R. Komorowska powiedziała, że poruszana przez Nią sprawa dotyczyła odcinka drogi 

(od końca ul. Mostowej w kierunku ul. Wiejskiej), który należy do miasta, a nie do powiatu. 

 

Radna D. Kurnyta odniosła się do słów radnego J. Chodasewicza i stwierdziła, że chyba żadna 

odpowiedź nie będzie Go satysfakcjonowała i że jest ewenementem, który nigdy z niczego nie 

będzie zadowolony. 

 

Przewodniczący RM poprosił o powstrzymanie się od osobistych wycieczek na Sali obrad. 

 

Radny J. Chodasewicz powiedział, że nie podobają Mu się działania BM i jest tutaj po to, 

aby je krytykować. Jednak, jeśli BM będzie udzielał konkretnych odpowiedzi, to radny 

przyjmie je bez komentarza. 

 

Radny Z. Nagórny zaapelował o realizację porządku obrad. 

 

Radna V. Majak wyraziła zdanie, że wszyscy obecni na Sali obrad są jak drużyna piłkarska, 

która gra o zwycięstwo, czyli o rozwój Kamiennej Góry. Jeśli radni będą ciągnęli każdy na 

swoją stronę, to z tej wygranej nic nie będzie, a porównując rozwój miasta do koszuli, będzie 

ona wyszarpana na każdą stronę. Radna podkreśliła, że do tej pory nie miała żadnych 

problemów z uzyskaniem jakiś informacji w UM, czy od BM, a zatem nie wygląda to wcale 

tak źle, jak czasami jest przedstawiane. 

 

 

Ad. 6. Informacja Przewodniczącego Rady Miasta o pracy między Sesjami 
 

Informację w powyższej sprawie przedstawił Wiceprzewodniczący RM Jerzy Basta – 

zał. Nr 3 do protokołu. 

 

Przewodniczący RM ogłosił 7. minut przerwy. 
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Ad. 7. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji 

z budżetu Gminy Miejskiej Kamienna Góra dla niepublicznych szkół o uprawnieniach 

szkół publicznych, w których jest realizowany obowiązek szkolny, dla niepublicznych 

przedszkoli i niepublicznych innych form wychowania przedszkolnego działających na 

terenie Gminy Miejskiej Kamienna Góra, prowadzonych przez osoby prawne lub fizyczne 

oraz trybu i zakresu kontroli prawidłowości pobierania i wykorzystywania tych dotacji 

 

Projekt uchwały przedstawił Dyrektor Biura Obsługi Placówek Oświatowych Waldemar 

Woźniak. 
 

Nikt z radnych nie wniósł zapytań, ani uwag do przedstawionego projektu uchwały, w związku 

z czym Przewodniczący RM zarządził głosowanie. 

 

Przewodniczący RM stwierdził, iż w wyniku głosowania RM Kamienna Góra jednogłośnie, 

tj. przy 20 głosach „za” podjęła Uchwałę Nr XIII/74/15 w sprawie ustalenia trybu udzielania 

i rozliczania dotacji z budżetu Gminy Miejskiej Kamienna Góra dla niepublicznych szkół 

o uprawnieniach szkół publicznych, w których jest realizowany obowiązek szkolny, 

dla niepublicznych przedszkoli i niepublicznych innych form wychowania przedszkolnego 

działających na terenie Gminy Miejskiej Kamienna Góra, prowadzonych przez osoby prawne 

lub fizyczne oraz trybu i zakresu kontroli prawidłowości pobierania i wykorzystywania tych 

dotacji – zał. Nr 4 do protokołu. 

 

 

Ad. 8. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia stawki procentowej 

opłaty adiacenckiej 

 

Projekt uchwały przedstawił Kierownik Wydziału Mienia Andrzej Wolny. 

 

Radny W. Sobiechowski wyraził zdanie, że projekt uchwały odnosi się jedynie do jednej 

stawki procentowej, podczas gdy ustawa wskazuje aż trzy ich rodzaje. Z wiedzy radnego 

wynika, że uchwała obowiązująca od 2004 r. była zastosowana jedynie przy naliczeniach opłat 

dla mieszkańców ul. Małej i poprosił o informację, czy mieszkańcy z innych ulic też mieli 

robione naliczenia, a jeśli nie, to dlaczego? W. Sobiechowski zapytał również, czy od tej pory 

uchwała już będzie stosowana dla wszystkich, czy dalej wybiórczo? 

 

Kierownik Wydziału zwrócił uwagę, że projekt przewiduje jedynie zmianę uchwały z 2004 r. 

i dotyczy ona jedynie jednej wartości. Potwierdził również słowa radnego, że naliczenia 

dotyczyły jedynie mieszkańców ul. Małej, ale od momentu podjęcia tej uchwały będzie ona 

stosowana przy każdym naliczeniu opłat. 

 

Radny W. Sobiechowski powiedział, że uchwała cały czas obowiązuje, a zatem powinna być 

stosowana cały czas. Radny dodał, że sprawą opłaty adiacenckiej zajęła się Najwyższa Izba 

Kontroli i dlatego samorządy muszą dostosować stawki procentowe do obowiązującej ustawy. 

 

Z-ca Kierownika Wydziału Mienia Andrzej Omachel  wyjaśnił, że opłaty adiacenckie 

nalicza się w trzech przypadkach: 1) wzrostu wartości nieruchomości z tytułu podziału; 

2) podziału i scalenia i takich przypadków w Kamiennej Górze nie było do tej pory i nie 

przewiduje się aby wystąpiły; 3) przy budowie infrastruktury dla konkretnych nieruchomości. 

Pomimo tego, iż w 2004 r. RM podjęła uchwała, to ustawa nakłada na BM ostateczną decyzję, 

czy opłata będzie naliczana, czy nie. Do tej pory można było ją naliczyć na ul. Modrzewiowej, 
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Cisowej, Świerkowej i Nowej, ale tego nie zrobiono. Dopiero przy ul. Małej opłata zaczęła być 

stosowana i od tej pory już będzie to proces ciągły. Trzeba jednak zdawać sobie sprawę, 

że opłata ta w żaden sposób nie pokrywa nakładów poniesionych na infrastrukturę i dodatkowo 

spłatę należności można rozłożyć na 10 lat. 

 

Radny J. Bruździak zauważył, że Z-ca Kierownika Wydziału mówił o trzech przypadkach, 

a uchwała odnosi się jedynie do jednego z nich. 

 

Z-ca Kierownika Wydziału wyjaśnił, że projekt zakłada jedynie zmianę uchwały już 

obowiązującej w tym jednym zakresie. 

 

Radna V. Majak zapytała, czy pozostałe przypadki są zawarte w uchwale pierwotnej, na co 

Z-ca Kierownika Wydziału Mienia odpowiedział twierdząco. 

 

Przewodniczący RM poinformował, że dwie komisje RM zaproponowały inny procent tej 

opłaty, ale BM, jako projektodawca nie wyraża na to zgody. 

 

Radna I. Szczerbaty zapytała, czy zapis w uzasadnieniu do projektu uchwały „nie może być 

większa niż 30%” oznacza, że mogą pojawić się różne wartości? 

 

Kierownik Wydziału odpowiedział, że ustawa przewiduje max stawkę w wysokości 30%, 

a RM uchwala właśnie konkretną stawkę i w naszym przypadku jest propozycja 30%. 

 

Radny J. Chodasewicz zapytał, czy na zmianę stawki musi być zgoda BM, czy radni mogą 

przegłosować swoje propozycje? 

 

Adwoka T. Łuczkowski odpowiedział, że autorem projektu jest BM i dla zmiany jest 

wymagana zgoda projektodawcy. Radni mogą z kolei przedstawić swój projekt i wówczas 

zgoda BM nie będzie wymagana. Dodał, że radni wcale nie są ubezwłasnowolnieniu (zarzut 

radnego W. Sobiechowskiego), gdyż to właśnie oni decydują ostatecznie, czy uchwała zostanie 

podjęta, czy też nie. 

 

Nikt więcej nie wniósł zapytań ani uwag, w związku z czym Przewodniczący RM zarządził 

głosowanie, w wyniku którego RM Kamienna Góra przy 11 głosach „za”, 7 „przeciw” 

i 2 „wstrzymujących się” podjęła Uchwałę Nr XIII/75/15 zmieniającą uchwałę w sprawie 

ustalenia stawki procentowej opłaty adiacenckiej. 

 

Po wyświetleniu wyników głosowania radny A. Jasiński powiedział, że pomylił się głosując 

elektronicznie. 

 

Radny J. Chodasewicz zapytał, czy może być przeprowadzona reasumpcja głosowania. 

 

Adwokat stwierdził, że jeśli padnie formalny wniosek o reasumpcję, to radni zdecydują 

w głosowaniu, czy ją przeprowadzić. 

 

Radny J. Chodasewicz zgłosił wniosek o reasumpcję głosowania. 

 

Przewodniczący RM zarządził głosowanie w/w wniosku, w wyniku którego RM Kamienna 

Góra przy 11 głosach „za”, 8 „przeciw” i  1 „wstrzymującym się” wyraziła zgodę na reasumpcję 

głosowania. 
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Przewodniczący RM ponownie poddał pod głosowanie projekt uchwały zmieniającej uchwałę 

w sprawie ustalenia stawki procentowej opłaty adiacenckiej, w wyniku którego RM Kamienna 

Góra przy 9 głosach „za”, 9 głosach „przeciw” i 2 głosach „wstrzymujących się” nie podjęła 

uchwały (projekt stanowi zał. Nr 5 do protokołu). 

 

Radny M. Białecki zgłosił wniosek o reasumpcję głosowania, gdyż pomylił się w głosowaniu. 

 

Sekretarz Miasta Arkadiusz Wileński poinformował, że BM wyraża zgodę na zmianę stawki 

procentowej zgodnie z wnioskiem Komisji (na 25%). 

 

Radny W. Sobiechowski poprosił o przełożenie tematu na kolejną Sesję, gdyż radni jeszcze 

raz chcą dokładnie przedyskutować zmiany w uchwale i ujednolicić stawki dla wszystkich. 

 

Radna Z. Kolat wyraziła zdanie, że nie powinno się przystępować do głosowania w sprawie 

reasumpcji głosowania, gdyż BM zmienił zdanie i zgodził się na mniejszą stawkę, a zatem 

można na spokojnie przeanalizować sprawę. 

 

Przewodniczący RM zarządził głosowanie wniosku radnego M. Białeckiego, w wyniku 

którego RM Kamienna Góra przy 4 głosach „za”, 14 „przeciw” i  2 „wstrzymującym się” nie 

wyraziła zgody na reasumpcję głosowania. 

 

 

Ad. 9. Podjęcie uchwały w sprawie przedłużenia czasu obowiązywania taryf dla 

zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków, świadczonych 

przez Miejskie Przedsiębiorstwo Wodociągów i Kanalizacji Spółka z o.o. w Kamiennej 

Górze 
 

Projekt uchwały przedstawił Przewodniczący RM. 

 

Radna V. Majak wyraziła zdanie, że nie zgadza się ze stawką opłaty dla podmiotów 

prowadzących działalność gospodarczą, gdzie wykorzystywana ilość wody nie jest duża 

(np. działalność fryzjerska, czy sprzedaż artykułów). Obecna stawka wg radnej jest krzywdząca 

dla tych przedsiębiorców, a mając na uwadze osiągane zyski przez spółkę powinny one zostać 

obniżone. 

 

Radny J. Chodasewicz powiedział, że projekt uchwały powinien być jeszcze procedowany na 

Komisjach i szczegółowo przeanalizowane powinny być potrzeby przedsiębiorców. 

 

Adwokat wyjaśnił, że zgodnie z ustawą o zbiorowym zaopatrzeniu w wodę i zbiorowym 

odprowadzaniu ścieków spółka może przedłożyć BM i RM nowe stawki opłat lub wniosek 

o przedłużenie dotychczas obowiązujących, co ma miejsce w tym przypadku. Jeśli teraz RM 

nie podejmie uchwały o przedłużeniu taryf to od 1.01.2016 r. nie będzie w mieście stawek za 

wodę i odbiór ścieków. Radni mogą z kolei wnioskować do spółki o wprowadzenie nowych 

stawek na kolejne lata. Ustawa przewiduje również konkretne terminy co do złożenia wniosków 

o nowe stawki lub przedłużenie obowiązujących. 

 

Radny W. Sobiechowski stwierdził, że spółka MPWiK prowadzi również działalność na rzecz 

innych gmin i wiele inwestycji w mieście robi z własnych środków. Zyski, które zatem osiąga 

nie są marnotrawione tylko mądrze wykorzystywane dla dobra mieszkańców. 
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Radny J. Chodasewicz zapytał, co się stanie jeśli RM w głosowaniu uchwały nie przyjmie? 

Czy będą obowiązywały stare stawki? 

 

Adwokat powiedział, że w Jego ocenie, w takiej sytuacji w mieście nie będą obowiązywały 

żadne stawki. Inna byłaby sytuacja, gdyby to był projekt zakładający nowe stawki i wówczas 

bez decyzji RM one wchodzą w życie z dniem 1.01. roku kolejnego. 

 

Radna V. Majak podkreśliła, że nie chodzi o zabieranie zysków spółce, ale o zmianę stawek 

dla podmiotów, które nie wykorzystują wody w dużych ilościach. 

 

Radny Z. Nagórny powiedział, że spółka przeprowadza bardzo dużo zadań i w kolejce czekają 

następne, np. przebudowa oczyszczalni, na co są potrzebne duże środki finansowe. Dzięki 

osiąganym zyskom wszystkie te działania mogą być realizowane. 

 

Radna C. Róg powiedziała, że stawki pozostają na tym samym poziomie co w tym roku i roku 

ubiegłym, a podmioty prowadzące działalność mają zakładane liczniki, a zatem rozliczają się 

jedynie z ilości metrów zużytych. Jeśli celem jest podnoszenie standardów to należy w to 

inwestować i teraz zabierając spółce zysk udaremnimy to. 

 

Radna V. Majak wyraziła zdanie, że wkład przedsiębiorców z branż, o których mówiła, 

w dochody spółki jest bardzo mały i MPWiK z pewnością przychyli się do takiej prośby. 

 

Radny W. Sobiechowski podkreślił, że jeśli sieć nie będzie modernizowana, to straty na niej 

będą bardzo duże, że znacznie wówczas mogą wzrosnąć koszty dostawy, a dodatkowo trzeba 

będzie płacić kary na rzecz ochrony środowiska. 

 

Radny J. Chodasewicz ponownie zapytał o skutki niepodjęcia uchwały. 

 

Adwokat odpowiedział, że od stycznia nie będzie obowiązujących stawek. 

 

Nikt więcej nie wniósł zapytań ani uwag, w związku z czym Przewodniczący RM zarządził 

głosowanie, w wyniku którego RM Kamienna Góra przy 18 głosach „za”, 2 „przeciw” 

i 0 „wstrzymujących się” podjęła Uchwałę Nr XIII/75/15 w sprawie przedłużenia czasu 

obowiązywania taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania 

ścieków, świadczonych przez Miejskie Przedsiębiorstwo Wodociągów i Kanalizacji Spółka 

z o.o. w Kamiennej Górze – zał. Nr 6 do protokołu. 

 

 

Ad. 10. Podjęcie uchwały w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały w sprawie 

uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla rejonu ulicy 

W. Broniewskiego i Spacerowej w Kamiennej Górze 

 

Projekt uchwały przedstawił Przewodniczący RM 

 

Salę obrad opuściła radna Z. Kolat – obecnych 19 radnych. 

 

Radny J. Chodasewicz zapytał, jakich ujednoliceń dotyczy projekt i co jest zmieniane? 

 

Z-ca Kierownika Wydziału Mienia A. Omachel odpowiedział, że projekt uchwały dotyczy 
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skorygowanie błędów w tekście jednolitym ogłoszonym w 2013 r. – w załączniku graficznym, 

gdzie nieprawidłowo wskazano nieprzekraczalną linię zabudowy i tekście, gdzie pominięto 

jedną linijkę z tekstu zmieniającego. 

 

Radny J. Chodasewicz poprosił o dokładne przedstawienie, czego dotyczył błąd w tekście, na 

co uzyskał odpowiedź, że całe wyjaśnienie znajduje się w uzasadnieniu do projektu uchwały. 

Informację o pomyłkach odczytał Przewodniczący RM. 

 

Nikt więcej nie wniósł zapytań ani uwag, w związku z czym Przewodniczący RM zarządził 

głosowanie, w wyniku którego RM Kamienna Góra przy 18 głosach „za”, 0 „przecie” 

i 1 „wstrzymującym się” podjęła Uchwałę Nr XIII/76/15 w sprawie ogłoszenia tekstu 

jednolitego uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla rejonu ulicy W. Broniewskiego i Spacerowej w Kamiennej Górze – zał. 

Nr 7 do protokołu. 

 

 

Ad. 11. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie wysokości stawek podatku od 

środków transportowych 

 

Projekt uchwały przedstawiła Skarbnik Miasta Iwona Pazgan. 

 

Nikt z radnych nie wniósł zapytań, ani uwag do przedstawionego projektu uchwały, w związku 

z czym Przewodniczący RM zarządził głosowanie. 

 

Przewodniczący RM stwierdził, iż w wyniku głosowania RM Kamienna Góra jednogłośnie, 

tj. przy 19 głosach „za” podjęła Uchwałę Nr XIII/77/15 zmieniającą uchwałę w sprawie 

wysokości stawek podatku od środków transportowych – zał. Nr 8 do protokołu. 

 

 

Ad. 12. Sprawy różne 

 

Przewodniczący RM odczytał podziękowania złożone na ręce radnych za pomoc dla rodziny 

tragicznie zmarłego policjanta z Wałbrzycha – zał. Nr 9 do protokołu. 

 

Radna D. Kurnyta zaapelowała do mieszkańców o przestrzeganie zasad ruchu drogowego na 

ul. Fabrycznej i Policji o wzmożenie patroli i wyciąganie konsekwencji w związku 

z łamaniem tych zasad. Parkujące niezgodnie z przepisami auta blokują ruch na tej drodze 

i uniemożliwiają dojazd służb ratunkowych do obiektów. Korzystający z krytej pływalni mogą 

korzystać przyległego do niej parkingu, a także z parkingu przy aptece oraz centrum 

handlowym Kaufland. 

 

Radna R. Komorowska zapytała, czy dojdzie do skutku spotkanie z nauczycielami 

i psychologami w sprawie przemocy wśród dzieci i młodzieży, o które wnioskował radny 

T. Baćko podczas sierpniowej Sesji. Radna poprosiła również o przygotowanie przez miejskie 

jednostki organizacyjne prezentacji o ich funkcjonowaniu. 

 

Przewodniczący RM odpowiedział, że jednostki zrobią takie prezentacje. 
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Radny J. Chodasewicz ponownie zapytał dlaczego radni nie otrzymali projektu uchwały 

w sprawie programu współpracy z organizacjami pozarządowymi, która to zgodnie z ustawą 

ma być podjęta do końca listopada i kto odpowiada za tą sprawę? 

 

Pełnomocnik BM ds. polityki społecznej Arkadiusz Dybiec odpowiedział, że uchwała w tej 

sprawie na 2015 była głosowana dopiero na styczniowej Sesji i ustawa nie przewiduje 

konsekwencji z tym związanych . Dodał, że początkowo pojawiła się informacja o tym, że Sesja 

w listopadzie nie odbędzie się i dlatego projekt uchwały był szykowany na Sesję w grudniu. W 

chwili obecnej jest on już w biurze RM. 

 

Radny R. Ostrowski powiedział, że sekretarz w Kancelarii Prezydenta RP Andrzej Dera złożył 

doniesienie do prokuratury w sprawie niegospodarności budynkiem w Klarysewie i zdaniem 

radnego informacja ta powinna być dokładnie przeanalizowana przez organy ściągania 

w Kamiennej Górze w odniesieniu do budynku po DPS na ul. Armii Ludowej.  

 

Radna C. Róg podkreśliła, że jest wyraźny podział na zadania gminy, powiatu i województwa 

i radny R. Ostrowski powinien w końcu to zrozumieć.  

 

Radny R. Ostrowski powiedział, że jest to wspólny interes wszystkich mieszkańców i wszyscy 

powinni walczyć w obronie niszczejącego budynku.  

 

Radny J. Bruździak zapytał, czy BM może przekazać radnemu J. Chodasewiczowi wyciąg 

z protokołu Sesji jako odpowiedzi na Jego wnioski i zapytania? 

 

Adwokat odpowiedział, że wyciąg z protokołu, jak najbardziej może być formą odpowiedzi 

pisemnej dla radnego. W Sądzie Administracyjnym toczy się sprawa z radnym o udzielanie 

odpowiedzi na niektóre pytania i wyrok będzie wskazówką do dalszego postępowania w takich 

przypadkach. Należy również podkreślić, że odpowiedzi są udzielane. 

 

Radny J. Chodasewicz wyraził zdanie, że żąda odpowiedzi na piśmie,  dlatego, że BM nie 

odpowiada na wszystkie zadane pytania, co też widać w protokołach z Sesji. 

 

Radna R. Komorowska powiedziała, że mieszkańcy słysząc pytania na Sesji chcą też usłyszeć 

ustne odpowiedzi i wiele razy Jej to powtarzali. Radna zanegowała działanie radnego 

J. Chodasewicza, który te odpowiedzi chce najwyraźniej wykorzystać do działalności 

prywatnej gazety. 

 

 

Ad. 13. Zamknięcie Sesji 

 

Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodniczący RM zamknął XIII Sesję Rady Miasta 

Kamienna Góra w dniu 26 listopada 2015 r. 

 

Protokołowała: 

Katarzyna Poręba – Plasło     Przewodniczący Rady 

 /-/ Henryk Różański  

 

 

 

 


